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Urejuje uredniški odbor: Franjo Mur-
šec, predsednik — člani: Breda štu-
hec, Jože Šuman, Franc šuman m 
Franček Štefanec — Odgovorni ured-
nik: FRANČEK ŠTEFANEC — Ured-
ništvo in uprava: Lenart v Slov. go-
ricah Ptujska cesta 5 — Izhaja stalno 
na osmih straneh drugi in četrti če-
trtek v mesecu —• Letna naročnina 
500 din, inozemstvo 900 din —• Tekoči 
račun pri podružnici NB Maribor št. 
517-608-103 — Ime: Pogodbena skup-
nost za izdajanje časopisa »Domače 
novice« Lenart — Tiska ČP »Celjski 

tisk« Celje. 

DOBRA UDELEŽBA IN ZELO ŽIVAHNA RAZPRAVA O KME-
TIJSKI PROBLEMATIKI V OBČINI — KMETIJSTVO JE PO 
TREBIMO MEHANIZIRATI, KER š E VEDNO ZAOSTAJA ZA 
OSTALIMI PROIZVODNIMI PANOGAMI — NE ZMANJŠEVATI 
ŠTEVILA ZAPOSLENIH, AMPAK DVIGNITI PROIZVODNOST — 
KOOPERACIJSKO SLUŽBO JE TREBA VEDNO BOLJ RAZVI 
JATI — BITKA ZA REFORMO ŠE NI DOBLJENA — KMETIJSKI 
TEHNIKI BI MORALI VEČ DELATI NA TERENU — SZDL, VSE 
LJUDSKA TRIBUNA — IZOBRAŽEVATI KMEČKE PROIZVA 
JALCE. 

1 i. decembra je bila v Lenartu 
občinska konferenca SZDL, ki se 
je je udeležilo 76 delegatov in 
večje število gostov, med kateri-
mi so bili: Tone Kropušak, član 
IK CK ZKS in republiški posla-
nec, Ivan Lapajna, član glavnega 
odbora SZDL Slovenije, Frainc 
Šuman, zvezni poslanec, republi-
ška poslanca Janez Švajncer in 

Lojze Frangež ter predstavniki 
družbeno-političnega življenja ob-
čine. Na konferenci so dali glav-
ni poudarek družbeno-političnim 
problemom pri nada l jn jem raz-
voju družbene in zasebne kme-
ti jske proizvodnje in aktualnim 
vprašanjem vasi. Po omenjenih 
vprašanj ih je bila živahna in kon-
kretna razprava. 

Predsednik občinskega odbora 
SZDL Lenart, F ran jo Muršec, je 
med drugim v svojem referatu 

poudaril, da so kl jub širokim 
razpravam na sestankih s člani 
SZDL, zadružnikov in drugih or-
ganizacij, v naši občini bili pri-
meri, da so nekateri kmetovalci 
govorili, da bodo zadruge začele 
vračati zemljo kmetom. Obe kme-
tijski zadrugi v občini sta izdelali 
elaborate za nadal jn j i odkup 
kmeti jskih površin in podali 

predloge za arondaci jo na raznih 
kompleksih. Prišlo pa je do del-
nega zastoja zaradi p o m a n j k a n j a 
sredstev za te namene. Vendar 
se bo s podružbl jan jem zemljišč 
nadaljevalo po začrtani poti. 

V zvezi s pogodbenim sodelo-
vanjem pa je nadal je tov. Mur-
šec dejal, da ne smemo kmeta 
ocenjevati zgolj po tem ali je 
njegovo zemljišče v interesnem 
ali izven interesnem območju. 

NA PRVI SEJI NOVOIZVOLJENEGA OBČINSKEGA OD 
BORA SZDL LENART JE BIL ZA PREDSEDNIKA PONOV 
NO IZVOLJEN FRANJO MURŠEC, ZA SEKRETARKO PA 

JELKA FIRBAS. 

O B Č I N S K A K O N F E R E N C A S Z D L L E N A R T 

IZBOLJŠATI I \ POVEČATI KMETIJSKO PROIZVODNJO 
Osnova mora biti, kako in v kak-
šni širini lahko sodelujeta kmet 
in zadruga kot enakopravna part-
ner ja . 

V referatu je bilo tudi rečeno, 
da je razumljivo, da družba mo-
ra zasebnim proizvajalcem omo-
gočiti produktivnejše delo. To pa 
zahteva določeno s topnjo tehnič-
ne opremljenosti , to še predvsem 
pri blagovni proizvodnji. Koope-
racija in specializacija zahteva 
težjo mehanizacijo, ki pa je ren-

tabilna na večjih površinah. Taka 
mehanizacija bo skoncentrir.ana 
pri kmeti jskih zadrugah. Kje r pa 
ni pogojev za oblikovanje večjih 
kompleksov, bi bilo prav, da se 
na podlagi kooperacijskih odno-
sov nabavi lahka mehanizacija 
za zasebne kmetovalce ali pa da 
se dodeli pod določenimi pogoji 
skupinam kmeti jskih proizvajal-
cev ustrezna družbena mehani-
zacija. 

(Nadaljevanje na 7. strani) 

Na fotografiji: Delegati na občinski konferenci SZDL med poslu-
šanjem referata, ki ga je imel predsednik Frdnjo Muršec. 

Foto: Brumen 

ČLANI POGODBENE SKUPNCSTI ZA IZDAJANJE ČASOPISA »DOMAČE NOVICE« LENART ŽELIJO OBČANOM, SODELAV-
CEM, DELOVNIM KOLEKTIVOM, ORGANIZACIJAM IN DRUŠTVOM 

zadovoljno in uspehov polno novo leto 1966! 
Skupščina občine Lenart 
Občinski komite ZKS 
Občinski odbor SZDL 
Občinski sindikalni svet 
Občinski komite ZMS 
Agrokombinat KZ Lenart 
Kmetijska zadruga 

Zg. Ščavnica — Velka 
Trgovsko podjetje 

Potrošnik — Izbira Lenart 
Gradbeno podjetje Lenart 
Veterinarska postaja Lenart 

Gostinsko podjetje Lenart 
Delavska univerza Lenart 
Komunalno podjetje Lenart 
Lekarna Lenart 
Krajevna skupnost Benedikt 
Občinski odbor RK 
Prosvetno društvo 

Ernestek Golob, Gradišče 
Osnovna šola Gradišče 
Krajevna skupnost Cerkvenjak 
Občinski svet ZKPO Lenart 
Osnovna šola Lenart 

KUD Jože Lacko Cerkvenjak 
KO SZDL Lenart 
KO SZDL Gradišče 
Krajevna skupnost Lenart 
Občinski odbor zveze DPM 
Občinska gasilska zveza 
KUD Radko Smiljan Lenart 
Društvo upokojencev 

občinski odbor Lenart 
Sindikalna podružnica 

usnjarskega kombinata Konus 
obrat Lenart. 



H » O N A 

Itn /K* svetu, 
Vojna v Južnem Vietnamu 

se vedno bolj bliža Saigonu. Ko-
mandosi osvobodilnih sil so v 
središču mesta izvedli nov na-
pad, medtem, ko so skupine 
upornikov opazili na dohodih h 
glavnemu mestu Južnega Vietna-
ma. Ameriška letala z raketami 
zasipajo okolico Saigona. Te dni 
se sprejemajo usodne odločitve v 
zvezi Z vojno v Vietnamu. Ame-
riški predsednik Johnson se bo 
moral odločiti ali bodo še nada-
lje povečavali število vojakov v 
Južnem Vietnamu. 

Gana je nedavno pretrgala di-
plomatske stike z Veliko Britani-
jo na podlagi resolucij Organiza-
cije afriške enotnosti iz Adis Abe-
be, ki je predlagala državam čla-
nicam, naj pretrgajo diplomat-
ske stike z Londonom, če Velika 
Britanija do 15. decembra ne bo 
pokorila Smithovega režima. A-
gencije poročajo, da so prekini-
tev stikov z Veliko Britanijo spo-
ročili nedavno v ganski ljudski 
skupščini. Wilson pa je doživel 
bojkot v generalni skupščini 
OZN. 

V Indoneziji je prišlo do de-
nominacije denarja, kar je prvi 
večji gospodarski ukrep po ne-
uspelem udaru 30. septembra. V 
kratkem pa bodo sledili še drugi 
ukrepi. Z novo gospodarsko poli-
tiko nameravajo urediti gospo-
darski položaj v Indoneziji in 
ustvariti pogoje za večjo trgo-
vinsko izmenjavo s tujino. V zve-
zi z denominacijo indonezijske 
rupije je moralo vojaško povelj-
stvo v Džakarti pozvati trgovce, 
naj odpro trgovine in prodajajo 
blago po cenah, ki so veljale pred 
omenjenim ukrepom. V zvezi z 
zamenjavo denarja so morali 
uvesti tudi posebne varnostne 
ukrepe. 

Na nedavni seji izvršnega od-
bora SZDL Slovenije so nedavno 
obravnavali med drugim tudi 
vprašanje zdravstvenega zavaro-
vanja kmetov. Pri tem je bilo 
zlasti poudarjeno načelo samo-
financiranja in to, da ne bi do-
datno obremenjevali občinskih 
proračunov, ker bi to terjalo po-
večanje davčnih obveznosti. Pro-
računi naj bi v načelu posredo-
vali le v izrazito socialnih prime-
rih. Že dosedanji razgovori s 
kmečkimi zavarovanci so pokaza-
li, da le ti polno razumejo pomen 
tega zavarovanja in da so pri-
pravljeni obdržati to zavarovanje 
Z lastnimi prispevki v čim širšem 
obsegu. Tudi pri tem zavarova-
nju pa je potrebno čim hitreje 
razvijati samoupravljanje, da bo-
do zavarovanci imeli jasen po-
gled nad dohodki in izdatki ter 
se sami odločili o obsegu zava-
rovanja. 

Kmetijstvo je naša poglavitna dejavnost 

OBRTNO PODJETJE 
»KLEMOS« LENART 
potrebuje večje število 
KVALIFICIRANIH ELEKTRO 
VARILCEV, 

ki so vešči va r jen ja pločevine. 
Prošnje z življenjepisom 

pošlji te takoj kadrovski komi-
siji Obrtnega pod je t j a »Kle-
mos« Lenart. Razpis velja do 
zasedbe delovnih mest. 

KONFERENCE 
1. Konferenca ugotavlja, da 

se je Socialistična zveza v ob-
čini po zadnji redni konferen-
ci močno uveljavila, k čemer 
je med drugim pripomoglo 
tudi to, da je kot na jbo l j 
množična politična organiza-
cija dobila svoje mesto v usta-
vi, zlasti pa se je uveljavila s 
tem, da je našla nove oblike 
delovanja, s katerimi je k 
družbeno-politični aktivnosti 
pritegnila širši krog občanov 
in s tem še bolj potrdila svojo 
najširšo samoupravno vlogo. 
Prizadevanja socialistične zve-
ze v občini na j tudi v prihod-
nje temel j i jo na čimbolj vse-
s t ranskem prizadevanju vseh 
občanov za čim hitrejš i in 
usklajeni razvoj na vseh po-
dročjih družbenega življenja 
v občini. 

2. Kmeti js tvo je poglavitna 
gospodarska dejavnost v ob-
čini in bo to nedvomno ostala 
tudi v pr ihodnje . Pretežna ve-
čina občanov živi iz dohodka 
iz kmetijstva, zato je povsem 
razumljivo, da bodo prizadeva-
n ja organizacij SZDL in osta-
lih činiteljev morala biti 
u smer jena tako na reševanje 
problemov v kmeti js tvu sa-
mem, kot na vsa ostala pod-
ročja, ki kakorkoli vplivajo 
na t o dejavnost . 

3. Konferenca meni, da so 
v pr ihodnje potrebni maksi-
malni napori vseh subjektiv-
nih sil, zlasti pa kmetijskih 
delovnih organizacij in zaseb-
nih kmeti jskih proizvajalcev 
za največje možno izkorišča-
nje celotnega kmetijskega po-
tenciala v občini. Ena od te-
meljnih nalog v tem sklopu 
je čimboljše izkoriščanje ob-
stoječih kmeti jskih zemljišč, 
s tem, da se izvajajo potrebni 
ukrepi, ki bodo to zagotovili. 

4. Izha ja joč iz gornj ih sta-
lišč je nu jno zagotoviti hitrej-
še napredovanje kmeti jskega 
pogodbenega sodelovanja. 
Konferenca smatra , da je tre-
ba sodelovanje bolj usmerit i 
na živinorejo in sadjarstvo, 
ki imata najugodnejše pogoje 

ZAKLJUČKI 
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za znatno hitrejši razvoj. 
Konferenca tudi predlaga, n a j 
kmet i j ske ' delovne organiza-
cjie razvi ja jo sodelovanje 
predvsem s tistimi zasebnimi 
proizvajalci, ki so priprav-
ljeni sodelovati na večjih po-
vršinah, oziroma z večjim šte-
vilom živine ter s tistimi, ki 
so pripravljeni in sposobni 
proizvesti kolikor mogoče več 
kvalitetnih proizvodov za trg. 
Zavrača stališča, po katerih 
na j bi pogodbeno sodelovanje 
razvijali samo na tistih po-
dročjih, ki so v izven inte-
resnem področ ju kmeti jskih 
delovnih organizacij. Konfe-
renca meni, da kaže sodelo-
vanje razvijati povsod tam, 
k jer je mogoče pričakovati 
ugodne gospodarske rezulta-
te. Pri kmetovalcih, ki n ima jo 
pogojev za razvoj sadjars tva 
in živinoreje, je potrebno raz-
vijati ostale oblike sodelo-
vanja. 

Kmeti js tvo zasebnega sek-
tor ja na j se razvija predvsem 
preko raznih oblik pogodbe-
nega sodelovanja s tem, da 
zadruga in kmet dejansko po-
staneta enakopravna partner-
ja. Pri tistih proizvajalcih, ki 
niso pripravljeni sodelovati s 
kmeti jskimi organizacijami 
pri kmeti jski proizvodnji in 
ki ne izvaja jo potrebnih agro-
tehničnih ukrepov, pa je tre-
ba z večjo doslednostjo izva-
jati odlok o agrotehničnem 
minimumu, ki na j zagotovi 
večjo proizvodnjo. 

5. Občinska konferenca 
SZDL, predlaga, na j se čim-
pre j prouči jo možnosti orga-
niziranja kmeti jskega izobra-
ževanja za šolsko in pošolsko 
mladino v občini. V ta namen 
je pot rebno poskrbeti za za-
dostna materialna sredstva in 
za potreben kader. 

6. Čeprav je zlasti v obdobju 
po zadnji konferenci opažen 
očiten napredek v povečanju 
kmeti jske proizvodnje v druž-
benem sektor ju kmetijstva, jo 
kaže tudi v pr ihodnje še bolj 
intenzivno razvijati, s tem, da 

DECEMBRA 1965 
se zagotovijo vsi potrebni po-
goji. Občinska konferenca 
SZDL smatra, da je t reba tu-
di v pr ihodnje posvetiti vso 
skrb odkupovanju zemlje s 
tem, da se na n j e j č impre j 
organizira velikotržna proiz-
vodnja. Vse omenjene oblike 
povečavanja proizvodnje so 
med seboj neločljivo poveza-
ne in enakovredne, zato kon-
ferenca meni, da se m o r a j o 
sporedno razvijati. Njihov po-
glavitni cilj pa na j bo hi t re jše 
povečevanje kmeti jske proiz-
vodnje. Konferenca predlaga, 
na j zasebni kmeti jski proizva-
jalci v cilju hi trejšega pove-
čevanja kmet i j ske proizvodnje 
vlagajo čimveč sredstev v pro-
izvodnjo. 

7. Z odkupom zemlje in z 
intenzifikacijo kmet i jske pro-
izvodnje se bo zlasti v pri-
hodnje pojavilo v zasebnem 
kmeti js tvu precej odvišne de-
lovne sile, ki jo bo potrebno 
zaposliti na pr imernih delov-
nih mestih. Občinska konfe-
renca SZDL priporoča vsem 
delovnim organizacijam v ob-
čini, na j razvijejo svojo de-
javnost in tako omogočijo za-
poslitev te delovne sile. 

8. Vzporedno z odkupom 
zemlje, zlasti v Pesniški doli-
ni, se kmeti jske delovne orga-
nizacije s rečuje jo z raznimi 
socialnimi problemi. Gre pred-
vsem za določeno število sta-
rih in onemoglih občanov, ki 
so nesposobni za kmet i jsko 
delo. Konferenca prediaga, 
na j se za te občane hi t reje 
iščejo možnosti za izboljšanje 
njihove eksistence, predvsem 
s tem, da se povečajo sredstva 
v skladu za preživninsko var-
stvo kmetov in, da se tako za-
gotovi možnost za povečanje 
preživnine do višine, ki bo za-
dostovala za pr imerno preživ-
l janje. 

9. Mehanizacija kmet i jske 
proizvodnje je eden od najpo-
membnejš ih činiteljev za več-
jo proizvodnjo. Konferenca 

(Nadal jevanje na 6. strani) 

NOVOLETNA 
INVENTURA 

— Letos so naš, kolektiv v No-
vicah pogosto kritizirali. 

— Kaj rtaj storimo prihodnje 
leto, da bodo o nas lahko napisali 
tudi kaj pohvalnega? 

Zasedanje 
občinske 
skupščine 

15. decembra je bila v Lenartu 
11. skupna seja obeh zborov ob-
činske skupščine, na kateri so 
razpravljali o izvajanju družbe-
nega plana občine za letošnje le-
to iin so predlagali, ka j na j bi 
vseboval družbeni plan občine za 
prihodnje leto. Pri tem so po-
udarili, da bi morali največ skrbi 
posvetiti kmetijstvu, družbenim 
službam in terciarnim dejavno-
stim. Družbeni plan občirie pa 
mora sloneti na programih delov-
nih organizacij, ki mora jo biti 
postavljeni realno v smeri hitrej-
šega dviga proizvodnje. 

Na omenjeni seji so razpravljali 
tudi o drugih važnih vprašanjih, 
o čemer bomo podrobneje pisali 
v prihodnji številki. 

TANJA TUS NOVA 
ODBORNICA OS 
13. decembra so v volilni sku-

pini prosveta in ku l tu ra v Le-
nar tu izvolili za novo odbornico 
naše občinske skupščine tovari-
šico Tanjo Tuš, učiteljico iz Vo-
ličine. Omenjene volitve so bile 
potrebne zato, ker se je doseda-
n ja odbornica Milka Kustec od-
selila iz občine. 

TEČAJI ZA PRVO POMOČ 
Občinski odbor RK Lenart bo 

organiziral v Jurovskem dolu in 
v Zgornji Ščavnici 80-urna teča ja 
za prvo pomoč. Tečaja sta brez-
plačna in se ju lahko udeležijo 
vsi občani od 17. leta starosti da-
lje. Zainteresirani na j se prija-
vijo krajevnim organizacijam RK 
v Jurovskem dolu in v Zgornji 
Ščavnici. 

V nedeljo, 19. decembra je bil 
v Gradišču odvzem krvi. Istega 
dne pa so imeli v tem k ra ju pro-
slavo krvodajalcev. 



BRALCEM DOMAČIH NOVIC 

P R I H O D N J E L E T O V A S 
BOMO OBVEŠČALI 

TEDENSKO 
Dragi bralci. Za nami je pet-

letno obdobje izhajanja Doma-
čih novic. Trudili smo se, da bi 
ustregli vašim željam, če nam 
včasih to ni uspelo, nam prosimo 
oprostite. Veliko jih je med va-
mi v preteklem obdobju z listom 
sodelovalo, za kar se vam iskre-
no zahvaljujemo. 

Domače novice ste do sedaj do-
bivali št irinajstdnevno. V raznih 
anketah, ki jih je večkrat izvaja-
lo naše uredništvo, ste mnogi 
predlagali, da bi bilo lepo, če bi 
naš časopis izhajal tedensko, ker 
bi bili tako hi treje obveščeni o 
raznih aktualnih vprašanjih. Ob-
ravnavali smo vaše predloge, 
vendar jih nismo mogli realizira-
ti, ker nam je primanjkovalo 
sredstev še za št ir inajstdnevno iz-
ha j an je lista, saj smo imeli npr . 
lani z eno številko lista 226.783 
din stroškov, kl jub veliki štednji; 
Omenjene stroške so v glavnem 
krile članice pogodbene skupno-
sti, med tem, ko smo imeli od 
naročnine zelo malo dohodkov. 
Iz leta v leto je z l istom nastaja-
lo težje materialno s tanje in je 
skupščina pogodbene skupnosti 
za izdajanje Domačih novic na 
svoji redni letni skupščini, ki je 
bila 17. 12. 1965 v Lenartu skleni-
la, da se Domače novice s 1. 1. 
1966 prikl juči jo k Vestniku, ki 
izhaja v Murski Soboti. Tako bo-
ste po novem letu pričeli dobi-
vati nov časopis, ki bo izhajal 
redno tedensko na osmih stra-
neh, na ena'ko kvalitetnem papir-
ju in v enkrat večjem obsegu, 
kot so bile Domače novice. V no-
vo nastalem časopisu boste lah-
ko ponovno brali o dogodkih v 
naši občini. Z rednimi vprašanj i 
pa boste še bolje seznanjeni kot 
ste bili preko Domačih novic, ker 
bo pri novem časopisu več po-
trebnega kadra. Večji časopis, ki 
bo izhajal v okoli 12 tisoč izvo-
dih pa bo imel tudi boljšo ma-
terialno osnovo. 

Polletna naročnina za novi list 
bo 1.200 din in celoletna 2.400 din, 
kar pa je razumljivo glede na 
obseg in tedensko izhajanje no-
vega časopisa. 

V bodoče bo v Lenartu dopis-
ništvo novega časopisa in se bo-
ste lahko nanj pismeno in ustme-
no obračali. Ob koncu vam želi-
mo, da bi novi časopis sprejeli 
z enakim veseljem, kot ste doslej 
Domače novice in da bi z listom 
sodelovalli tudi v bodoče. 

Uredništvo 

SREČNO NOVO LETO 1966 
VAM ŽELI 

OBČINSKI SVET ZVEZE 
KULTURNO PROSVETNIH 

ORGANIZACIJ 
L E N A R T 

VOŠČIM SREČNO NOVO LE-
TO IN SE PRIPOROČAM ZA 

OBISK 
GOSTILNA 

»JANEZ KRANER« 
ZGORNJA ŠČAVNICA 

O B Č I N S K A K O N F E R E N C A Z V E Z E M L A D I N E 

NA D E L O V I N O Z E M S T V O 
O D H A J A T I O R G A N I Z I R A N O 

IRENA TURIN NOVA PREDSEDNICA OBČ. KOM. ZMS 
Za telesno vzgojo bi lahko šole koristile kulturne domove. 

—Premalo mladih v samouprav nih organih. —- S pomočjo var 
jencev so ustvarjali višje osebne dohodke. — Nagrajeno mora 
biti tudi delo v zasebnem kmeti jstvu. 

Na nedavni konferenci Zveze 
mladine naše občine, ki se je je 
poleg delegatov udeležilo tudi ve-
liko predstavnikov družbeno po-
litičnih organizacij občine, so po-
udarjal i , da se mora mladina z 
večjo odgovornostjo lotiti reše-
vanja družbene problematike v 
občini. V poročilu in razpravi so 
veliko govorili o gospodar jenju . 
Posebno skrb pa so posvetili od-
h a j a n j u mladine na delo v ino-
zemstvo. Pri tem so poudarili, da 
je potrebno z mladinci, ki hodijo 
na sezonsko delo, imeti razgovo-
re in j im pojasni t i njihove pra-
vice in dolžnosti. Na delo pa na j 
odha ja jo organizirano preko za-
voda za zaposlovanje delavcev, 
da so potem socialno zavarovani 
in da niso izpostavljeni izkori-
ščanju. V razpravi je bilo poudar-
jeno, da mnogi danes hodijo na 
delo v sosednje države tudi zato, 
ker j im starši za delo na posest-
vu ne da je jo nobenega plačila. 
Občani se še vse premalo zave-
dajo, da je potrebno tudi delo v 
kmeti js tvu smatra t i za enako-
vredno z onim v industri j i . Pri 
tem pa se mora jo posebno mladi 
truditi, da bodo proizvodnjo v 
zasebnem kmeti js tvu izboljšali 
preko pogodbenega sodelovanja z 
zadrugo in p reko drugih oblik. 
Starši pa bodo morali da ja t i za 
delo na posestvu svojim sinovom 
in hčeram finančno nadomesti lo 
za vloženo delo. S tem pa bo tudi 

zmanjšana želja za odhodom na 
delo v industr i jo ali drugam. 

V poročilu predsednika občin-
skega komiteja ZM naše občine 
Jožeta Dreu je bilo med drugim 
poudarjeno, da so delovne orga-
nizacije sprejemale, do sedaj, v 
naši občini vajence predvsem za-
to, da bi si zaposleni s ceneno 
delovno silo lahko ustvarili čim-
večje osebne dohodke. Ob spre-
je t ju zveznih predpisov in občin-
skega odloka o minimalnih na-
gradah za vajence, so se vodstva 
in tudi samoupravni organi de-
lovnih organizacij ustrašili, da 
jim bodo visoke vajeniške nagra-
de odvzele del njihovih osebnih 
dohodkov. Zato so sprva namera-
vali vajence odpuščati, novih pa 
niso nameravali sprejemati . To 
so utemeljevali, da so imeli že 
do sedaj preveč vajencev. Kl jub 
tem problemom pa je zasebni 
in družbeni sektor letos zaposlil 
10 novih vajencev, s tem, da so 
poostrili zahteve glede poštenosti 
in sposobnosti .Vajenci pa so 
predvsem iz družin, ki n imajo 
možnosti, da bi mladince nadalje 
šolali. 

Delegati so se poleg omenjenih 
vprašanj lotili tudi športnega živ-
l jenja na vasi in so poudarjal i , 
da bo potrebno začeti športno 
življenje bol je razvijat i že v os-
novni šoli. Ker mnoge šole v ob-
čini n imajo najosnovnejših šport-
nih igrišč, bo potrebno te zgra-

diti. Če bo že na jmla jš i rod rastel 
v špor tnem duhu, po tem bo več 
zanimanja za šport tudi takrat , 
ko ta mladina odraste. Za telesno 
vzgojo je pri nas še posebno tež-
ko preko zime, ker v krajevnih 
središčih ni športnih dvoran, ra-
zen v Lenartu. Na konferenci so 
predlagali, da je potrebno za 
omenjene namene koristit i kul-
turne domove, iki so drugače ma-
lokrat izkoriščeni. V te domove 
pa je potrebno sčasoma položiti 
parket . 

Mnogi so na občinski konferen-
ci Zveze mladine v Lenartu tudi 
poudarili, da se nekateri mladin-
ci premalo zavedajo, da je zveza 
mladine predvsem družbeno poli-
tična organizacija. S tem v zvezi 
bi bilo potrebno organizirati mla-
dinske ure, na katerih hi se z 
mladimi pogovarjal i o raznih ak-
tualnih družbeno političnih vpra-
šanj ih in podohno. Do sedaj pa 
je bila tudi povezava med aktivi 
in občinskim komitejem, v naši 
občini, dcrfkaj slaba. 

Pri nas je v organe samouprav-
l jan ja vključenih premalo mla-
dih proizvajalcev in so navzoči 
predlagali, da se temu vprašanju 
posveti večjo skrb, sa j se bodo 
mladi tako bolje seznanili z vlogo 
samoupravnih organov in s pro-
blematiko svoje delovne organi-
zacije. 

Na konferenci so izvolili nov 
11-članski komite. Za novo pred-
sednico Občinskega komiteja 
ZMS Lenart pa je bila izvoljena 
Irena Turin. 

V Š E S T I H L E T I H 4 9 P O Ž A R O V 

PREMALA SKRB ZA POŽARNO VARNOST 
V DELOVNIH ORGANIZACIJAH 

Požarna varnost v naših delov-
nih organizacijah, ki imajo oprav-
ka z večjimi količinami vnetljivih 
tekočin, ni zadovoljiva. Cesti 
povzročitelji požarov so tudi dim-
novodne naprave in električna na-
peljava. Odgovorno osebje za po-
žarno varnost v podjetj ih ni pov-
sod usposobljeno za hitro in 
uspešno akcijo. 

V zadnjih šestih letih je bilo 
na območju naše občine skupno 
49 požarov, ki so povzročili 
54,683.000 dinarjev škode. Pri 
omenjenih požarih pa je bilo oču-
vane imovine za okoli sto milijo-
nov dinarjev. Od omenjenega 
števila požarov jih je bilo 43 v 
zasebnem sektorju, šest pa v 
družbenem. Tako odpade na po-
samezno leto povprečno 8 požarov 
z 9 milijonsko škodo. Največ po-
žarov je bilo v letu 1961, ko jih 
je bilo skupno 15. na jman j pa jih 
je bilo 1960. in 1963. leta, ko so 
bili po štirje. Pri nas je prišlo do 
največjih požarov zaradi tehnične 
pomanjkljivosti pri gradbenih de-
lih. pri električni napeljavi, stre-
lovodih itd. Mnogokrat pa so bili 
vzroki požara neprevidnost, brez-
brižnost in igra otrok z ognjem. 

V zadnjem času je posebno v 
kmetijskem sektorju živahna 
gradbena dejavnost. Mnogo ob-
jektov je tu zgrajenih z leseno 
konstrukcijo, ki je zelo nevarna 
za požare in je potrebna tu vsa 
previdnost, da ne pride do ognja. 

Požar kulturnega doma v Gra-
dišču in nedavni požar v Porči-
ču na dvorišču agrokornbinata 
in drugi nam dajo misliti. Komi-
sije. ki so v te namene formirane 
pri delovnih organizacijah, bodo 
morale svojo vlogo boljše odigra-
ti. Preko samoupravnih organov 
bodo morale pokazati potrebo po 
finančnih sredstvih za požarno-
varnostne naprave. Naloge komi-
sij so tudi, da opozarjajo na ugo-
tovljene pomanjkljivosti. Ti ukre-
pi pa bodo vplivali na zmanjša-
nje požarov. 

V bodoče bo potrebno še več 
skrbi posvetiti preventivi na po-
dročju požarne varnosti. Še na-
dalje bo potrebno nuditi vso po-
pomoč gasilskim društvom, ki so 
v zadnjih šestih letih uspela re-
šiti za sto milijonov din družbene 
in zasebne imovine. Ker je pred-
vsem od organizacije in opremlje-
nosti ter izvežbanosti gasilskih 

enot v kritičnih trenutkih odvisna 
učinkovitost intervencije za re-
ševanje premoženja, moramo tem 
posvetiti največ pozornosti. 
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Srečno in veselo 
novo leto 1966 

ŽELI VSEM OBČANOM 

»PARNA PEKARNA« 
LENART 



STANARINA BO GLAVNI VIR FINANCIRANJA 
STANOVANJSKE IZGRADNJE 

Stanovaje je za človeka temelj-
ni pogoj za njegovo normalno 
življenje in delo. Tako je stano-
vanje tudi ekonomska nujnost. 
Od tega vprašanja je odvisen na-
predek družbe in produktvinost 
delovnega človeka. Letos smo pri-
stopili pri nas k novi stanovanjski 
reformi, ki prinaša bistvene spre-
membe na področju stanovanjske 
izgradnje. 

ravnati pogoje stanarin stanoval-
cev v stanovanjih, zgrajenih do 
leta 1964, z ravnijo gradbenih cen 
v decembru t964. Najbolj se bo-
do zvišale stanarine v stanovanj-
skem fondu, zgrajenem do leta 
1960 (točkovana stanovanja), na-
to pa se postopoma znižujejo, 
tako da se približujejo ravni sta-
narin v letu 1964. Revalorizacija 
ho tako prizadela ca. 80 odstotkov 
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Z novo stanovanjsko reformo so postala v naši občini najdražja 
stanovanja v lenarških blokih. 

Dosedanji sistem oblikovanja 
stanarin za stanovanja neugodno 
vpliva na prilagajanje stanovanj-
ske graditve, kar se tiče vrste in 
opremljenosti stanovanj, kupne 
moči in potreb prebivalstva. Sta-
narina naj bi prevzela tudi vlogo 
razširjene reprodukcije v stano-
vanjskem gospodarstvu in s tem 
dobila ustrezno mesto v osebnih 
dohodkih in v strukturi potroš-
nje. Tako naj bi krila stroške 
upravljanja in vzdrževanja sta-
novanj, sredstva za enostavno re-
produkcijo stanovanjskega fonda, 
sredstva za razširjeno reprodukci-
jo stanovanjskega fonda idr. Pri 
tem pa bodo morale biti stanarine 
odvisne od vrednosti stanovanja, 
od njegove kategorije, položaja 
opreme. Na podlagi teh osnovnih 
postavk bo stanarina postopoma 
glavni vir financiranja stanovanj-
ske graditve, poleg sredstev, ki 
se bodo oblikovala v bančnim in 
kreditnim mehanizmom, sredstev 
občanov in političnih skupnosti, 
kakor tudi sredstev gospodarskih 
in negospodarskih investicij za 
nove objekte. 

Namen revalorizacije stanovanj 
družbenega in zasebnega sektorja, 
ki se oddajajo v najem, je le iz-

VPIS V OSNOVNO ŠOLO ZA ODRASLE 
Delavska univerza Lenart 

razpisuje vpis v 5. in 6. ter 7. 
in 8. razred osnovne šole za 
odrasle, ki bo v Lenartu od 
prvega februar ja 1966 dalje, 
štirikrat po štiri ure tedensko, 
skupno pa t ra ja 308 učnih ur. 

V osnovno šolo za odrasle 

se lahko vpišejo vsi občani, 
ki niso končali osnovne šole. 
Po končani šoli bodo podelje-
na spričevala. Šolnina bo zna-
šala največ 15 tisoč dinarjev. 
Prijave pošljite čimprej na 
naslov: Delavska univerza Le-
nart, Lenart v Slov. .goricah. 

subvencionirani za razliko med 
med dosedanjo in ekonomsko sta-
narino. 

Leta 1967 se bo dejanska stana-
rina — amortizacija, povečala za 
50 odstotkov, 1. 1968 za 100 odstot-
kov, 1. 1969 za 150 odstotkov in 
I. 1970 za 200 odstotkov. (Razliko 
do 200 odstotkov se bo subvencio-
niralo iz stanovanjskega prispev-
ka.). 

(Torej se bo leta 1970 sedanja 
Stanarina, ki je npr. 10.000 di-
narjev povečala na 20.000 oziro-

ma na 30.000 dinarjev, pač glede 
na to. kakšni stroški bodo določe-
ni za vzdrževanje in upravljanje. 
Vzporedno z višjimi stanarinami 
je potrebno računati na dvig sto-
rilnosti in s tem v zvezi na pre-
cejšen dvig osebnih dohodkov 
članov družbene skupnosti. Zani-
miv je podatek, da stanarina zna-
ša v Evropi povprečno največ 
okoli tO do 15 odstotkov v izdat-
kih družinskega proračuna. Sku-
paj s stroški kurjave, razsvetljave 
in komunalnih storitev pa pov-
prečno največ 20 do 30 odstotkov. 

stanovalcev v najemnem stano-
vajnskem fondu in bo že sedaj 
pomenila problem za marsikate-
ri družinki proračun, čeprav v 
tej stanarini niso všteta sredstva 
za razširjeno reprodukcijo, torej 
še ni ekonomska. 

Namen stanovanjske reforme 
je povečati stanovanjsko graditev, 
kar pa je možno le, če se zmanj-
ša neugodno razmerje med ceno 
stanovanja in osebnimi dohodki. 
To terja na eni strani večjo pro-
duktivnost na področju gradbe-
ništva, proizvodnje gradbenega in 
drugega materiala, na drugi stra-
ni pa višjo produktivnost vseh 
zaposlenih, ki se naj pokaže v 
višjih osebnih dohodkih. 

Do leta 1970 bo stanovanjski 
prispevek še vedno eden izmed 
poglavitnih namenskih virov fi-
nansiranja stanovanj, s tem, da se 
zbira pri skladih skupne porabe 
delovnih organizacij in delovnih 
skupnosti oziroma v skladih so-
cialnega zavarovanja (za upoko-
jence). Stanarina pa bo začenši 
z letom 1967 postopoma prevze-
mala vlogo stanovanjskega pri-
spevka, pri čemer bodo vsi sta-
novalci v najemnih stanovanjih 
družbenega sektorja globalno 

VABIMO VAS M VESELO SILVESTROVANJE, 
ki ga prireja gostišče ČRNI LES 31. decembra letos, v 

fizkulturnem domu v Lenartu. 
Igra priznana godba iz Maribora. 

SREČANJE 

Vedno bom ostal ,Ribnčan' 
ANTON ŠILC iz Jurovskega 

dola je že v osnovni šoli začel 
izdelovati sita in drugo »suho 
rofeo«. Kmalu pa je iz svoje 
rojstne Sodražice pogledal tu-
di v druge kraje. Začel je pro-
dajat i metle, nato škafe in 
banje. Pot ga je vodila vedno 
dalje. Prišel je v Ljubljano, 
Maribor . . . 

Tone je bil vedno navihan. 
Zadnjič mi je pripovedoval, 
da je veliko prepotoval z vla-
kom, ko je prodajal izdelke. 
Da bi dal manj za vožnjo, se 
je vedno delal mlajšega, kot 
je v resnici bil. 

Gostobeseden in prijazen 
»Ribnčan« je še povedal: »Pot 
me je vodila vedno delj. S pet-
najstimi leti sem prodajal že 
na Hrvaškem. Izdelke sem 
menjaval za žito. Takrat je bil 
slab zaslužek. S šestnajstimi 
leti me je pot vodila tudi v 
Avstrijo, ki sem jo prepotoval 
po dolgem in počez, vse do 
češke meje. Tri leta sem nato 
skupaj z očetom in brati živel 
na Dunaju, kjer smo izdelo-
vali in prodajali našo robo. 
Nato sem živel šest let v Le-
nartu, potem pa sem se pre-
selil v Jurovski dol, k je r sem 
se za 10 let posvetil kmetij-
stvu. To delo pa ni bilo za 
mene in sem se ponovno po-
svetil svoji obrti. 

Največ izdelujem sita in 
sem jih že napravil za nekaj 
vagonov. Na roke sem včasih 
napravil do šest tisoč sit let-
no, s s t rojem pa jih sedaj iz-
delam deset ali več tisoč. De-
lam cele dneve, če bi se temu 
posvetil samo osem ur, potem 
bi malo zaslužil. Vstajam zgo-
da j z ju t ra j in ležem pozno v 
noč. 

Pred leti sem vozil robo na 
prodajo s konji, sedaj pa z 
avtomobilom in sem z n j im 
v treh letih prevozil dobrih 

• 128 tisoč km, če verjamete ali 
ne! S temi prevozi imam ve-
like režijske stroške. Izdelke 
tudi trikrat tedensko proda-
jam v Mariboru, k je r imam 
na tamkajšnjem trgu svojo 
prodajalno. V ostalih kraj ih 
največ prodam na Koroškem 
in v zgornjem koncu Sloven-
skih goric. 

Sedaj gredo najbol j v pro-

met sita in kuhinjski pribor. 
Naša obrt sicer izumira, pa 
vseeno pričakujem, da bo mo-
je delo nadaljeval mlajši sin, 
ki kaže veselje za to.« 

Petinštiridesetletni Tone 
nam je tudi povedal, da za 
svoje izdelke potrebuje veliko 
lesa. Ima 4 ha gozda in mora 
plačati za razrez enako kot 
ostali kmetje. Zaradi tega mo-
ra les včasih kupovati celo na 
Dolenjskem. 

Ko nam je Šile pripovedo-
val svojo zgodbo, je vmes tudi 
prepeval ribniške pesmi, na-
zdravljal je s kozarčkom prav-
kar dozorelega mošta in nam 
povedal tudi kakšno veselo. 
S pristnim ribniškim nagla-
som pa je dejal: »Sem in bom 
vedno ostal Ribnčan.« 

Proti koncu razgovora pa je 
šegavo dejal, da se mu je že 
dogodilo, da je prodal vso ro-
bo, pa to zanj ni bil vesel do-
godek, ker je potem moral 
napraviti nove izdelke. V svo-
jem življenju pa se je enkrat 
z avtomobilom zvrnil, enkrat 
prevrnil in še za le te l . . . imel 
pa je srečo! 

Anton Šile šteje izkupiček. 
»Nekaj je pa le, seveda so pa 

tudi davki visoki.« 



STROGO 

K R A V E N I B I L O 
POTREBNO ZAKLATI 
13. novembra sem se mudila 

po opravkih v klavnici v Voli-
čini. Tam sem našla žensko, 
ki je pripovedovala navzočim, 
da je iz Gradišča, privedla 
kravo v zasilni zakol, po na-
ročilu živinozdravnika. Pove-
dala je, da se ji krava smili 
in da bo za njo, zaradi zasil-
nega zakola, zelo malo dobila. 
Krava že nekaj dni ni prežve-
kovala. Prizadeti tovarišici 
sem povedala, da smo podo-
ben primer imeli pred letom 
tudi pri nas, vendar je krava, 
kl jub temu, da j e bila visoko 
breja, ozdravela. 

Tovarišici iz Gradišča smo 
svetovali, na j poizkusi .kakšno 
domače zdravilo. Vsak od nav-
zočih je neka j predlagal in 
čez eno uro je bilo domače 
zdravilo pripravljeno. Krava 
je takoj v Voličini dobila prvi 
obrok zdravila. Nato je ženska 
odgnala kravo nazaj proti 
Gradišču in še do danes ni 
privedla krave ponovno v za-
silni zakol. 

T. N. 

PISMA BRALCEV 

ZAKAJ DOMAČI ŠPORTNIKI TEKMUJEJO V OKVIRI 
DRUGIH KUUBOV 

Tovariš urednik! Sem bralec 
vašega lista in sem v n j e m ne-
davno prebral sestavek pod na-
slovom »Največ uspeha v roko-
borbi in atletiki«. Ti uspehi so 
me zelo razveselili, vendar pa me 
neka j teži. V Lenartu in njegovi 
okolici je namreč neka j dobrih 
mladih športnikov, ki t reni ra jo 
in žanjejo uspehe za druge klu-
be kot so TAK Ljubljana, Olvm-
pija, Branik, ŽAK in druga špot-
na društva. Zaikaj ne bi ti šport-

niki trenirali v drugih klubih, 
tekmovali pa bi na j za naš TAK 
Lenart ali za domače društvo 
Partizan. Na t a način bi lahko 
v naši občini sestavili ekipo za 
lahko atletiko, poleg težkoatlet-
skega kluba. 

Tovarišlki pozdrav! 
Lojze Krajnc, Voličina 

Lojze, na vaše vprašanje nam 
je težko odgovoriti. Naši športni-

ki, ki jih omenjate, živijo po ve-
čini izven občine in so vključeni 
v športne klube v kra ju , k j e r tre-
nutno živijo. Seveda bi bilo lepo, 
če bi ti tovariši ne pozabili na 
domače klube in bi tekmovali v 
nj ihovem okviru. Zato se mora jo 
odločiti prizadeti športniki sami. 
Verje tno se bo po omenjenem 
vprašanju oglasil kak prizadet 
športnik, kar bi želili. 

Urednik 

U D E L E Ž I T E S E P R E D A V A N J D E L A V S K E U N I V E R Z E 

VEČINA PREDAVANJ BO O KMETIJSTVU 
Posredujemo vam program 

pol judno znanstvenih predavanj 
DU Lenart za obdobje januar-
marec 1966, ki bodo po krajev-
nih središčih naše občine. 

Predavanja bodo vsako sredo 
v Cerkvenjaku, Benediktu, Lo-
kavcu, Zgornji Ščavnici, Jurov-
skem dolu, Gradišču, Voličini, 
Hrastovcu, Selcih in v Zavrhu. 

KOZERIJA 

»KAJ BO PA REKEL, 
ČE BO V ČASOPISU!« 

»Že spet ste dali Janeza v 
časopis. Ka j res nimate bolj 
pametnega dela!« je nadrl 
predsednik Peter urednika ča-
sopisa, ki ga je sklonjene gla-
ve poslušal in ubogljivo oblju-
bil, da bo prihodnjič bolj pa-
zil, koga bo dal v časopis. Na-
tihoma pa je gruntal, zakaj se 
pravzaprav predsednik toliko 
zavzema za tega Janeza, ki ni 
kdo ve kako nedolžna oseb-
nost. Sčasoma pa je pogrun-
tal, da sta si Peter in Janez 
dobra pr i ja te l ja in je zato 
povsem razumljivo, da kaže 
pr ihodnjič bolj paziti, koga 
bo urednik dal v časopis, ka-
kor temu pravimo. Urednik je 
že večkrat slišal tudi tole: »Kaj 
bo pa rekel, če bo v časopisu!« 
Sa j res. Urednik medtem, ko 
je objavil kritični članek na 
račun nekega vodilnega, niti 
ni pomislil na to, ka j bo ta re-
kel. Njemu je šlo samo za ta-
koimenovano pravično kriti-
ko. Ni pa se vprašal, kako bo 

prizadeti reagiral. Škoda, da 
imamo take urednike, ki niti 
ne vedo, da vodilni običajno 
vedno bolj prizadeto reagira-
jo, kakor pa recimo navadni 
občani. 

Mar si vodilni lahko dovo-
lijo, da bo nekaik novinar brez 
direktorskih in podobnih iz-
kušenj pisaril o njih. Nekateri 
vodilni se po malem boje obe-
lodanjenja raznih kritik na 
račun vodilnih tudi zato, ker 
se sami š te je jo med vodilne 
in mislijo, da bi lahko tudi sa-
mi zagledali v časopisu ka j 
kritičnega na svoj račun. 

Urednik lista mi je zabičal, 
da se ka j takega ne bo zgodi-
lo, sa j vendar ve, da je pre-
vidnost mati modrosti . 

Jaz, navaden pisun urednika 
v tem smislu povsem podpi-
ram. Časopis bo veliko bolj 
zanimiv, če bo objavljal samo 
kuharske, gospodinjske in po-
dobne nasvete. 

Anzek 

V omenjenih kra j ih se bo s pre-
davanji pričelo 5. j a n u a r j a 1966 
in bodo t ra ja la skozi vso zimo. 

Lenarška delavska univerza je 
prilagodila teme predavanj po-
trebam in žel jam občanov. V 
vsakem krajevnem centru se bo 
predavalo naslednje teme: 

1. Prva pomoč pri živini. Pre-
dava vet. Slavko Kramberger . 

2. Prehrana živine, higiena 
hleva in gospodarsko važne bo-
lezni. Predava vet. Milan Vauda. 

3. Obnova in vzgoja sadovnja-
kov. Predava ing. Jože Ceh. 

4. Zaščita sadnega drevja. 
Predava ing. Jože Pučko. 

5. Ali je življenje na tuj ih 
planetih? Predava Janko Kšela. 

6. Šola, dom in družba p r i 
vzgoji otrok. Predava Fran jo Škr-
binc. 

7. Pubertetnik ni več otrok. 
Predava Božo Tuš. 

8. Razgovor o kmetovanju. Raz-
govor bo vodil poslanec gospo-
darskega zbora zvezne skupščine 
Franček Šuman in Alojz Lonča-
rič. 

9. Nalezljive bolezni. Predava 
dr. Franc Gabršček. 

10. Plodnost in neplodnost pri 
ženi in možu. 

Katero predavanje, k j e in ob 
kateri uri bo v posameznih kra-
jih, bo objavl jeno na že običajen 
način s plaikati. V vsakem izmed 
uvodoma omenjenih kra jev bodo 
predavanja po omenjenih temah 
vsako sredo. Zaželeno bi bilo, da 
pride na predavanje čimveč ljudi. 

PONOVNO VEČERNA 
POLITIČNA ŠOLA 

Delavska univerza Lenart raz-
pisuje vpis v večerno politično 
šolo, ki se bo predvidoma pričela 
v začetku j anua r j a pr ihodnjega le-
ta. Vpišejo se lahko vsi občani. 
Predavanja bodo enkrat ali dva-

krat tedensko celodnevno. Skup-
no bo šola t ra ja la 100 ur. 

SEMINARJI V DELOVNIH 
ORGANIZACIJAH 

Prihodnje leto bo lenarška de-
lavska univerza tudi organizirala 
seminar je za potrebe delovnih 
organizacij. Seminar j i so name-
njeni družbeno ekonomskemu 
izobraževanju in bodo predvido-
ma v Gradbenem pod je t j u Lenart, 
Klemosu, Agrokombinatu, Zdrav-
stvenem domu, v Zavodu za živč-
no in duševno bolne Hrastovec 
— Trate in drugod. 

Delavska univerza Lenart 

OBRTNO GRADBENO POD-
JETJE LENART 

želi vsem poslovnim prijate-
ljem sodelavcem in ostalim 
občanom srečno novo leto! 

Obenem pa se priporoča z 
raznovrstno gradbeno dejav-
nostjo. 

ZAHVALA 

Iskreno se zahval jujem dr. 
Aleksandru Landau in zoboteh-
niku iz zdravstvenega doma Le-
nart za dobro izdelano zobno 
protezo in j ima želim še veliko 
delovnih uspehov. 

Jakob Lešnik 
Zavrh št. 88 

SREČNO IN USPEHOV POLNO NOVO LETO 1966 ŽELIMO POTROŠNIKOM IN JIH VABIMO, DA KUPUJEJO V NAŠIH TRGO 
VINAH, KI JIH IMAMO V KRAJEVNIH SREDIŠČIH CELOTNE OBČINE LENART. 

Cenjene potrošnike tudi obveščamo, da smo v Lenartu na Ptujski cesti 10 odprli trgovino s konfekcijo, obutvijo, posteljnino in 
drugim podobnim blagom. PRIDITE, CENE SO UGODNE! 

Se priporoča: 

TRGOVSKO PODJETJE »POTROŠNIK-IZBIRA« LENART 
«3jSU 



SOCIALISTIČNA REPUBLIKA 
SLOVENIJA 

SKUPŠČINA OBČINE LENART 
Na podlagi 3. člena temeljnega zakona 

o ugotovitvi vrednosti s tanovanjskih hiš, 
stanovanj in poslovnih prostorov (Ur. list 
SFRJ, št. 34-608/65) in 181. člena s tatuta 
občine Lenart (Ur. vestnik okraja Ma-
ribor, št. 21-287/64, 35-479 64 in Medob-
činski uradni vestnik Maribor, št. 15-240 
/65) je skupščina občine Lenart na seji 
občinskega zbora in zbora delovnih skup-
nosti dne 15. decembra 1965 sprejela 

O D L O K 
o popisu stanovanjskih hiš, stanovanj in 
poslovnih prostorov ter o postopku in 
metodah za ugotavljanje njihove vredno-
sti. 

1. člen 
Na območju občine Lenart se izvede 

popis stanovanjskih hiš, s tanovanj in po-
slovnih prostorov ter ponovna ugotovitev 
njihove vrednosti po merilih in postopku, 
ki jih določa ta odlok. 

2. člen 
Popis in ponovna ugotovitev vrednosti 

s tanovanjskih hiš, s tanovanj in poslovnih 
prostorov, ki se odda ja jo v na jem, zgra-
jenih do 31. decembra 1964 se opravi po 
njihovem s tanju na dan 1. avgusta 1965. 

3. člen 
Za merila za ugotovitev vrednosti sta-

novanjskih hiš, stanovanj in poslovnih 
prostorov, se določajo naslednji elemen-
ti: 

— vrsta in kakovost konstrukci je zgrad-
be; 

— funkcionalnost stanovanja ali poslov-
nega prostora; 

— opremljenost stanovanja ali poslov-
nega prostora; 

— položaj stanovanja oziroma poslovne-
ga prostora v zgradbi; 

— starost m obrabljenost zgradbe. 

4. člen 
Vrednost s tanovanja oziroma poslovne-

ga prostora se ugotovi z ocenitvijo ele-
mentov iz 3. člena tega odloka na podlagi 
točkovanja. Točkovanje se opravi po si-
stemu oziroma načinu, ki je opisan v pri-
ročniku za popis stanovanjskih hiš, sta-
novanj in poslovnih prostorov ter za ugo-
tavljanje njihove vrednosti, ki ga je izda-
lo Združenje stanovanjskih investitorjev 
Slovenije 1965. leta (v nadal jnjem bese-
dilu: priročnik) . 

Vrednost stanovanja se ugotovi za sta-
novanje kot gradbeno celoto, ne glede na 
število koristnikov, ki ga uporab l ja jo 

Vrednost poslovnega prostora se ugoto-
vi za poslovni prostor kot funkcionalno 
celoto. 

5. člen 
Vrednost stanovanja oz. poslovnega pro-

stora se izračuna tako, da se pomnoži 
število kvadratnih metrov uporabne tlo-
risne površine stanovanja oz. poslovnega 
prostora s številom točk, ki ust rezajo 
temu stanovanju in z valorizacijo vred-
nost jo ene točke. 

Za uporabno tlorisno površino se šteje 
tlorisa površina sob, predsob, hodnikov 
v stanovanju, kuhinje, kopalnice, shramb 
ter drugih zaprtih prostorov stanovanja. 

Za uporabno tlorisno površino poslov-

nega prostora se šteje čista tlorisna po-
vršina poslovnega prostora in vseh pro-
storov, ki tvori jo funkcionalno celoto s 
poslovnim pros torom. 

6. člen 
Vrednost zgradbe se ugotovi tako, da 

se seštejejo po določilih 5. člena tega od-
loka ugotovljene vrednosti s tanovanj in 
poslovnih prostorov, ki se naha ja jo v 
zgradbi. 

7. člen 
Valorizacijska vrednost točke bo dolo-

čena s posebnim odlokom. 

8. člen 
Kalkulativna gradbena cena po določ-

bah tega odloka vsebuje: 
1. stroške za gradbena, obrtniška in 

instalacijska dela po investicijski tehnič-
ni dokumentacnij i ; 

2. s t roške za izdelavo investicijske teh-
nične dokumentaci je , vključno stroške za 
nadzorstvo nad izvajanjem del, stroške 
za pr ikl jučke s tanovanjske hiše na se-
kundarno komunalno omrežje, stroške za 
zunanjo ureditev funkcionalnega zemlji-
šča stanovanjske hiše oziroma poslovnih 
prostorov, plačilo taks in stroškov v zvezi 
s pregledom in odobritvijo investicijske 
tehnične dokumentaci je in s pregledom 
dokončane stanovanjske hiše ter stroške 
za u re jan je mestnega zemljišča in od-
škodnino za dodeljeno zemljišče. 

Stroški iz 2. točke ne smejo presegati 
10 % od stroškov iz 1. točke tega člena. 

9. člen 
Organizacija, ki ugotavlja vrednost sta-

novanj po sistemu točkovanja, izvrši toč-
kovanje s tanovanj na naslednji način: 

1. za stanovanja, ki so bila valorizira-
na s s tan jem 31. decembra 1959 po pra-
vilniku o ugotovitvi vrednosti s tanovanja 
(Ur. list FLRJ, št. 48/59) se upošteva že 
izvršeno točkovanje, ki se popravi v skla-
du z navodili v priročniku. Pri tem je 
treba tudi izvrševati revizijo pravilnosti 
prvotnega točkovanja; 

2. za vsa stanovanja, ki so bila zgraje-
na po 1. j anua r ju 1960 in poslovne pro-
store, se vrši točkovanje v skladu z na-
vodili v priročniku. 

10. člen 
Ob priliki ugotavljanja vrednosti sta-

novanj iz 1. točke 9. člena tega odloka 
se mora jo upoštevati vse spremembe, ki 
so nastale po izvršeni valorizaciji na dan 
31. decembra 1959 in ki vplivajo na vred-
nost stanovanja (dodatna opremljenost 
s tanovanja, rekonstrukci ja , sprememba 
namembnosti prostorov ipd.). Pri tem se 
ne upoštevajo tiste spremembe v stano-
vanju, ki jih je izvršil stanovalec na last-
ne stroške. 

11. člen 
Popisovalcu, ki je pooblaščen za popis 

in ugotavljanje vrednosti s tanovanj , mo-
ra jo stanovalci oziroma na jemnik j poslov-
nih prostorov dovoliti vstop v stanovanje 
oziroma poslovni prostor . 

12. člen 
Ta odlok začne veljati 8. dan po objavi 

v Medobčinskem uradnem vestniku Ma-
ribor. 
Št.: 36-4/63 
Datum 15. 12. 1965 

Predsednik 
skupščine občine Lenart 

Edo Zorko 

(Nadaljevanje z 2. strani) 
pozdravlja prizadevanja kme-
tijskih delovnih organizacij v 
občini po povečanju kmetij-
ske mehanizacije. Hkrati pa 
priporoča, na j si družbeni sek-
tor kmetijstva zagotovi toliko 
mehanizacije, da bo zmogel 
zadostiti svojim potrebam in 
potrebam zasebnega sektorja 
kmetijstva. Konferenca se zav-
zema za to, da se omogoči na-
kup potrebnih kmetijskih 
strojev vsem kmetom, ki jih 
potrebujejo. 

10. Z združevanjem kmetij-
skih delovnih organizacij je 
prišlo do zmanjšanja vpliva 
kmetijskih proizvajalcev — 
kooperantov na politiko v 
kmetijskem sodelovanju. Zato 
je primerno, da kmetijske de-
lovne organizacije storijo vse, 
da kooperantom še bolj omo-
gočijo ustvarjalni vpliv pri od-

ločanju o vprašanjih, ki zade-
vajo njihovo proizvodno so-
delovanje. Konferenca meni, 
da je tudi potrebno bolj okre-
piti samoupravljanje znotraj 
kmetijskih delovnih organiza-
cij s tem, da se zagotovijo še 
večji materialni pogoji za nje-
govo krepitev. 

11. Zadnja leta beležimo 
precejšnje zaposlovanje naših 
občanov, zlasti v sosednji Av-
striji. Konferenca smatra, da 
ni primerno s kakršnimikoli 
administrativnimi ukrepi tega 
zaposlovanja zavirati. Pripo-
roča pa, da ne kaže zanemar-
jati nekaterih problemov, ki 
se ob tem pojavljajo. Te prob-
leme je treba z večjo vztraj-
nostjo in doslednostjo sproti 
odpravljati. Konferenca meni, 
da ni mogoče dopustiti neob-
delanih kmetijskih zemljišč, 
medtem, ko njihovi lastniki 
delajo na tu j eni. Tudi ni mo-

SOCIALISTICNA REPUBLIKA SLOVENIJA 
SKUPŠČINA OBČINE LENART 
ODSEK ZA NOTRANJE ZADEVE 

O B V E S T I L O 
Odsek za not ranje zadeve skupščine občine Lenart obvešča lastnike motornih 

in priklopnih vozil, da po 13. členu pravilnika o registraciji motornih in pr iklopnih 
vozil (Uradni list FLRJ št. 22/61) mora lastnik oziroma upravitel j motornega vozila 
ali priklopnika zahtevati podal jšanje veljavnosti registracije vozila za nas lednje leto 
pred potekom leta, za katerega velja prometno dovoljenje. To mora storiti v roku, 
ki ga določi organ, ki je pristojen za registracijo motornih vozil. 

Zvezni zavod za statistiko je izjemoma postavil zahtevo, da se začne podal jševanje 
veljavnosti registracije vozil za leto 1966 s 1. j anua r j em 1966. 

Registracija motornih in priklopnih vozil za območje občine Lenart se bo vršila 
na odseku za notranje zadeve pri skupščini občine Lenart , soba številka 14/1, v času 
od 5. I. do vključno 31. j anua r j a 1966 od 7. do 13. ure po sledečem razporedu: 

Kmetijstvo je naša poglavitna 
dejavnost 

Od črke 
Od črke 
Od črke 
Od črke 
Od črke 
Crka K 
Črka L 
Crka M 
Od črke 
Od črke 
Od črke 
Od črke 
Od črke 

A do vključno črke B 
C do vkl jučno črke C 
D do vključno črke E 
F do vključno črke G 
H do vključno črke J 

N do vključno črke O 
P do vkl jučno črke R 
S do vključno črke š 
T do vkl jučno črke U 
V do vkl jučno črke Z 

dne 5. 1. 
dne 6. 1. 
dne 10. ). 
dne 11. 1. 
dne 12. 1 
dne 13. 1. 
dne 17. 1. 
dne 18. 1. 
dne 19. 1. 
dne 20. 1. 
dne 24. 1. 
dne 25. 1. 
dne 26. 1. 

1966 
1966 
1966 
1966 
1966 
1966 
1966 
1966 
1966 
1966 
1966 
1966 
1966 

Za nekatere gospodarske organizacije smo določili poseben dan za podal jševanje 
veljavnosti registracije motornih vozil kot so: 

1. »Agrokombinat« KZ Lenart dne 27. 1. 1966; 
2. Kmeti jska zadruga Zg. Ščavnica-Velka dne 28. 1. 1966. 
Prošnji za podal jšanje, ki jo vložite v dveh izvodih, je treba priložiti potrdi lo 

o plačani pristojbini , ki se plačuje za cestna motorna vozila (Uradni list SFRJ št . 
52/65), potrdilo o obveznem premoženjskem in osebnem zavarovanju (Uradni list SFRJ 
št. 15/65), kartonček s pot r jeno veljavnostjo tehničnega pregleda motornega vozila in 
kolek v znesku din 700 po tar . št. 1, 12 in 13 odloka o občinskih upravnih taksah. 

Prošnja mora biti izpolnjena s pisalnim s t rojem, tiskovine pa se dobijo pri 
v ra t a r ju občine. 

Na sedežu občine bodo lastniki registriranih motornih vozil tudi uredili obvezno 
zavarovanje odgovornosti ter zanj plačali premijo za leto 1966. 

Ce lastnik, oziroma nosilec pravice uporabe vozila nc bo zahteval podal jšanje 
veljavnosti registracije v roku, ki je določen, mu bomo registrsko tablico in prometno 
dovoljenje odvzeli. 

Iz pisarne odseka za notranje zadeve 
Skupščine občine Lenart 

goče ostati brezbrižen ob raz-
nih socialnih problemih, ki 
se kažejo predvsem v slabi 
vzgoji otrok staršev, ki hodijo 
na delo v tujino. Konferenca 
nadalje meni, da se morajo 
vse subjektivne sile v občini 
zavzeti za organizirano zapo-
slovanje naših delavcev na tu-
jem in zato, da bodo ti bolj 
seznanjeni s svojimi pravica-
mi in dolžnostmi. Glede sled-
njega največ napravijo sred-
stva javnega informiranja. 

12. Javnost dela in informi-
ranje občanov je eden od te-
meljnih pogojev za izboljšanje 
samoupravljanja. Sem lahko 
prištejemo tudi družbeno in 
ekonomsko izobraževanje u-
pravljavcev. Čeprav je bilo na 
teh področjih že doslej mnogo 
storjenega, kaže v prihodnje 
posvetiti predvsem vso skrb 
še bolj pravočasnemu in ob-
jektivnemu informiranju ob-
čanov o vseh pomembnejših 
družbenih dogajanjih. Potreb-
no pa je tudi poskrbeti za več-
jo družbeno ekonomsko izo-
brazbo upravljalcev. Zato kon-
ferenca predlaga, na j se de-
lavska univerza glede na šibke 
kadrovske in finančne možno-
sti predvsem orientira na 
družbeno ekonomsko izobra-
ževanje upravljalcev in na o-
snovnošolsko izobraževanje 
odraslih. 

13. Konferenca meni, da je 
treba v prihodnje še bolj kre-
piti neposredno samoupravo 
v krajevnih skupnostih in na 
zborih občanov. Predlogi kra-
jevnih skupnosti in zborov ob-
čanov naj še bolj kot doslej 
najdejo svoje mesto v raz-
pravah na občinski skupščini. 
Stališča skupščine o njihovih 
predlogih pa se jim na j po-
sredujejo v najbolj primerni 
obliki. Konferenca predlaga, 
naj organizacije SZDL vpliva-
jo na boljše uveljavljanje čla-

nov svetov krajevnih skupno-
sti in občinske Skupščine, da 
bodo le-ti postali dejanski no-
silci oblasti in samoupravlja-
n ja na svojem področju. 

14. Iz poročila, referata in 
razprave je razvidno, da so se 
doslej bolj uveljavile samo 
nekatere oblike delovanja čla-
nov SZDL v občini. Predvsem 
so se uveljavile javne tribune, 
na katerih občani dobivajo po-
jasnila od odgovornih čini-
teljev. Konferenca se strinja, 
da je tudi v prihodnje potreb-
no razvijati tiste metode in 
oblike dela, ki angažirajo čim-
več članov, vendar pa je treba 
dati poudarek takim oblikam, 
ki bodo predvsem omogočile 
vpliv občanov na politiko ob-
čine. Ker večkrat ugotavljamo 
nekoordinirano 'delo organi-
zacij in društev v krajevnih 
skupnostih v primerih, ko gre 
za enotne akcije, Konferenca 
predlaga ustanovitev koordi-
nacijskih odborov za pripravo 
raznih proslav, prireditev 
splošnega značaja in podob-
nega. Konferenca predlaga, da 
zaradi izboljšanja dela krajev-
nih in občinskega vodstva 
SZDL, občinsiki odbor SZDL 
pripravi ustrezen seminar. 

15. Konferenca v zvezi s kad-
rovskimi vprašanji zastopa 
stališče, da je kadrovska poli-
tika neposredno povezana z 
vsem ostalim družbenim raz-
vojem. Opozarja pa tudi na 
to, da je nujno zagotoviti več-
jo samostojnost posameznih 
organizacij in nekih društev 
pri njihovi splošni dejavnosti, 
zlasti pa pri kadrovski politi-
ki. Socialistična zveza in Zve-
za komunistov na j vodita 
splošno kadrovsko politiko v 
občini, konkretne kadrovske 
odločitve pa na j organizacije 
in društva sprejemajo samo-
stojno. 



I z b o l j š a t i i n p o v e č a t i k m e t i j s k o proizvodnjo 
(Nadaljevanje s 1. strani) 
Pri dosedanji kooperaciji se 

j e dogajalo, da so uslužbenci za-
drug sklepali kooperacij ske po-
godbe za živino šele pri samem 
odkupu, zaradi uvel javl janja pre-
mij in zato, da so posameznikom 
lahko nudili ugodnejšo cepo. 
Takšno delo je neodgovorno in 
nima nič skupnega s pogodbenim 
sodelovanjem. 

Tovariš F ran jo Muršec je na-
dalje del svojega refera ta posve-
til problemu viška delovne sile, 
ki bo nastala z realizacijo po-
družbl janja zemljišč na interes-
nih območjih. Govoril je tudi o 
aktivnosti organizacije SZDL in 
ostalih organizacij in društev. 

V razpravi bratov Sužnik iz 
Selc je bilo rečeno, da je potreb-
no podučevati otroke o kmetij-
stvu že v osnovni šoli. Ponovno 
pa bi morali začeti z delom kme-
tijske nadaljevalne šole, ki so se 
pri nas pred leti dobro obnesle. 
Pri nas se danes dogaja, da mo-
ra jo pomagati obdelovati zemljo 
tudi otroci. Vzrok za to je v po-
manjkan ju delovne sile, ki je od-
šla v industr i jo ali na delo v 
inozemstvo. Otroci na podeželju 
so v pr imerjavi z mestnimi pri 
mnogočem prikrajšani . Poudar-
jeno je bilo tudi, da kmet i j sk i 
tehniki niso dovolj zaposleni. Po-
svetiti bi morali več skrbi kon-
kretnemu delu na zemlji, ne da 
so večinoma v pisarnah. V ome-
njeni razpravi je bilo tudi reče-
no, da sedanja sorta koruze in 
krompir ja ne uspeva dobro in bo 
potrebno zamenjat i seme, pri 
tem pa zadruge ne bi smele po-
stavljati pret iranih cen. 

Stanko Neuhold je obširno go-
voril o odkupu zemljišč v lenar-
škem agrokombinatu. Po progra-
mu, ki ga je zadruga sprejela 
1963, bi morali do leta 1970 od : 
kupiti v interesnem območju 2.505 
ha zemljišč. Za letos je bilo pred-
videno, da bi odkupili 389 ha 
zemljišč, vendar jih je bilo od-

kupljenih samo 24 ha, ker banka 
ni mogla zagotoviti sredstev iz 
svojega kreditnega sklada za last-
no udeležbo v višini osmih mili-
jonov dinarjev. Tako je bilo ure-
sničenih le 6 odstotkov možnega 
odkupa v tem letu. V interesu 
š i r jen ja družbene kmet i jske pro-
izvodnje je nujno, da se zagotovi-
jo kmet i j skim delovnim organiza-
ci jam za odkup zemljišč posojila 
v sto odstotnem znesku, sicer 
bodo programi le želje, a ne pod-
laga za akcijo. 

Jože Ra jh je obširno govoril o 
vlogi osnovne šole pri izobraže-
vanju kmečkega človeka in o po-
trebi po kmeti jskih nadaljevalnih 
šolah. Veliko razprave pa je po-
svetil tudi gospodar jen ju v KZ 
Zg. Ščavnica—Velka. Ta zadruga 
posveča precejšnjo skrb proiz-
vodnji mleka. Saj na tem območ-
ju odkupi jo letno okoli 200 tisoč 
litrov mleka. Zadnje spodbud-
nejše cene pa so vplivale na še 
višjo proizvodnjo mleka pri za-
sebnikih. 

V nadal jn j i razpravi j e tov. 
Rajh predlagal, da bi k ra jevna 
pokopališča prešla v upravl jan je 
krajevnih Skupnosti. Sredstva za 
te namene se sedaj s tekajo Ko-
munalnemu p o d j e t j u v Lenartu, 
ki pa slabo skrbi za vzdrževanje 
pokopališč. 

Franc Kovačič je govoril o ne-
izvajanju agrominimuma in o 
odhodu kmetov na delo v Avstri-
jo, ki doma puščajo ženo, otroke, 
neobdelano zemljo in slabo živi-
no. 

Franc Kožar je pripomnil, da 
se pri maksimalni porabi gnojil 
pridelek poveča za 100 odstotkov. 
Pojavi pa se vprašanje , kako n a j 
ta pridelek naši, večinoma stari 
kmetje , pospravijo, ker imajo 
premalo delovne sile in n imajo 
potrebnih strojev. Kmetom bi se 
moralo omogočiti nabavo meha-
nizacije, za katero pa bi bilo po-
trebno plačevati manjše takse, 
kot se sedaj plačuje. Nadalje je 
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• 

OB NOVEM LETU 1966 ŽELIM VSEM OBČANOM VELIKO 
USPEHOV, ŠOFERJEM PA SREČNO VOŽNJO IN SE PRI 

POROČAM S SVOJIMI USLUGAMI. 

FRANC SLAVINEC 
avtoprevoznik , 

LENART 

omenjeni diskutant poudaril , da 
je danes precejšnja nezaintere-
siranost za kmet i j sko proizvod-
njo. Govoril je tudi o problemih 
kmečkih otrok. 

Stanko Perko je izrekel mišlje-
nje, da je vzrok za padec potroš-
nje uemtnih gnojil v dvigu cen. 
Nadalje pa je postavil več vpra-
šan j v zvezi s posledicami izva-
j an ja reforme. 

NOVI OBČINSKI ZBOR 
SZDL IN DELEGATI ZA VI. 
KONGRES SZDL SLOVENIJE 

Občinski odbor SZDL: 
Antauer Marija, Časar Ja-

nez, Čeh Jože, Firbas Jelka, 
Gungl Ernest , Guzej Alojz, 
Kramberger, Mejovšek Rado, 
Muršec Franjo, Neuhold Stan-
ko, Peklar Jože, Perko Terezi-
ja, Ploj Franc, Sužnik Franc, 
Šnajder Jože, Zorko Edo in 
Žmavc Stanko. 

Delegati za VI. kongres 
SZDL Slovenije: 

Jelka Firbas, Fran jo Muršec 
in Edo Zorko. 

Rado Mejovšek je omenil, da 
je pri nas vedno boljša povezava 
med šolo in starši. Prosvetni de-
lavci pa so danes zelo obremenje-
ni, saj jih npr . v Lenartu od 18 
izredno študira kar 11. 

Dr. Franc Gabršček je dejal, 
da pr iha ja med RK in SZ do ved-
no boljšega sodelovanja. Mnogo 
pa bo potrebno še storiti, da se 
č imprej pristopi h gradnji zdrav-
stvenega doma v Lenartu, ki je 
za boljšo zdravstveno dejavnost 
v občini, nu jno potreben. 

Ivan Verboten je obširno go-
voril o gospodar jen ju zadruge. 
Omenil je, da bodo skušali kma-
lu usposobiti za intenzivno kme-
ti jsko proizvodnjo 425 ha v Go-
čovi in Čagoni. 

Razpravljali so še Edo Zorko, 
predsednik OS Lenart, Tone Kro-
pušaik, član IK CK ZKS in Ivan 
Lapajne, član GO SZDL Sloveni-
je. Tone Kropušek je med dru-
gim omenil, da z reformo uvaja-
mo povsem novo kvaliteto v naše 
družbene odnose. Vidni so že pr-
vi rezultati reforme, vendar še 
bitka za n j o ni dobljena. Pri iz-
va j an ju re forme pa je pot rebno 
dosledno upoštevati princip na-
gra jevanja po delu. Števila za-
poslenih se na j ne bi zmanjševa-
lo, temveč bi se moralo dvigniti 
proizvodnost. Kropušek je tudi 
omenil, da je kmeti js tvo pri nas 
zaostalo in ga bo potrebno meha-
nizirati. 

Na drugi strani objavl jamo za-
ključke konference, ki bodo slu-
žili članstvu SZDL in ostalim ob-
čanom pri nada l jn jem delu. 

OBVESTILO 
Po 145. členu zakona o prispevkih in davkih občanov — 

Uradni list SRS št. 37/65 — obveščamo prispevne, oziroma 
davčne zavezance, 

— ki se j im odmer ja prispevek od obrtnih in drugih go-
spodarskih dejavnosti po dejanskem dohodku po preteku 
leta — za leto "1965; 

— ki so dolžni plačati prispevek od skupnega dohodka 
(davek na osebni dohodek) — za leto 1965; 

— za prispevek od samostojnega opravl janja intelektu 
alnih storitev (cerkve, odvetniki) — za leto 1965; 

— za davek na dohodek od v na j em danih stavb (sta-
novanjskih ali poslovnih prostorov) — za leto 1966, 
da vložijo najkasneje do 31. januarja 1966 davčne napovedi 
o doseženem, za stavbe pa po predvidenem dohodku. 

Tiskovine za dvčne napovedi lahko dvignejo zavezanci 
vsak dan med uradnim časom na upravi za dohodke občine 
Lenart. 

Uprava za dohodke 
Skupščina občine Lenart 

Tragičen dogodek 
— Haši keoji fefe 1000 -

Piše: Franc Šuman ( 5 5 ) 
Drugi branitelj i so bili raz-

deljeni v skupine, ki so tvorile 
štiri do 6 branilcev. Vsaka sku-
pina je imela svojega komandan-
ta. Skupine so bile razdeljene po 
zidu in stolpih. V pomoč tem pa 
so bili vsi ostali prebivalci me-
sta in vsi, ki so pribežali iz o k o 
lice. Kako potrebne so bile te 
priprave Wildenrainerja, se je 
pokazalo šele pozneje. 

KONEC 

Dragi bralci! Zaradi spremem-
be vsebinskega koncepta Doma-
čih novic, ne bo mogel več izha-
jati moj zgodovinski podlistek. 
Odločil sem se, da bom tudi pri-
hodnje leto nadaljeval s svojim 
pisanjem. Hkrati bom opisal raz-
mere, ki so vladale na območju 
Slovenskih goric pred letom 1000 
po našem štetju. Vse to namera-
vam združiti v knjigo, ki jo bom 

izdal, če se bo za to pokazalo 
dovolj veliko zanimanje. Prosil 
bi, da mi bralci, ki bi želeli na-
ročiti omenjeno knjigo, to sporo-
čijo na naslov: Franc Šuman 
Lormanje, Lenart v Slovenskih 
goricah, do 31. 1. 1966. Ob kon-
cu se zahvaljujem vsem, ki so 
mi pripomogli, da sem lahko 
seznanil bralce Domačih novic s 
preteklostjo naših krajev. 

Franc Šuman 

Nedavno se je GD Gradišče p o 
slovilo od svojega člana Franca 
Borka, ki se je tragično utopil. 
13 let je aktivno sodeloval v dru-
štvu. Gradiščani pa so ga poznali 
tudi kot dobrega krojača. Za de-
setletno delo v GD je prejel odli-
kovanje. 

OGLAS 

Prodam posestvo v izmeri 3 ha 
s s tanovanjskim in gospodar-
skim poslopjem. Janez Kocbek, 
Cermljenšak št. 18, pošta Voliči-
na. Ogled je možen vsak dan. 



Postopno zmanjšanje TBC bolnikov 
Na nedavnem obisku v Zdrav-

stvenem domu Lenart smo se 
mudili tudi v protituberkuloz-
nem dispanzerju, k je r smo se po-
govarjali s pri jaznim dr. Fra-
n j o m Radšelom o problematiki 
zdravl jenja TBC bolnikov v naši 
občini. 

Izvedeli smo, da proti tuberku-
lozni dispanzer deluje v Lenartu 
dvakrat tedensko v pretesnih pro-
storih. Soba v kateri stoji rent-
gen, je sicer povečana, vendar 
kl jub temu povsem ne odgovar ja 
po t rebam in je predlog o novo-
gradnj i zdravstvenega doma v Le-
nar tu , na prvem mestu. 

Danes se pri nas posveča veliko 
skrbi iztrebljanju tuberkuloze s 
pomočjo novejših zdravil. Pri nas 
pa še vedno ni pravega sodelo-
vanja med zdravstvenim osebjem 
in bolniki, kar se tiče j eman ja 
zdravil. Nova zdravila proti TBC 

mora jo nekateri bolniki jemat i 
redno dve leti, tudi po 24 tablet 
dnevno. Tega pa se nekateri pa-
cienti ne držijo, ker mislijo, da 
je dovolj, če vzamejo na dan naj-
ver do tri tablete. Pravi učinek 
je dosežen le, če bolniki upošte-
vajo navodila zdravnikov. 

Dr. Radšel nam je povedal, da 
je posebna težava z zdravl jenjem 
pri nas tudi zato, ker kmeta v ča-
su kmečkih del ni mogoče spra-
viti v bolnico. V bolnico gredo 
kmet je večinoma le v zimskem 
času. Seveda se tak pojav kaže 
povsod, k j e r je razmer je med 
kmeti in delavci v korist prvih. 

Po lanskoletnem fluorografira-
n j u je proti tuberkulozni dispan-
zer v Lenartu dobil iz zdravilišča 
na Golniku 900 sumljivih karto-
nov. Izmed omenjenega števila 
pa je bilo ugotovljenih 41 novih 
primerov odprte tuberkuloze. V 

DEDEK MRAZ NE BO 
RADODAREN 

Na nedavnem posvetovanju, ki 
ga je sklical občinski odbor DPM 
so sklenili, da je potrebno dati 
letos poudarek praznovanju no-
voletne jelke v krajevnih sredi-
ščih. Iniciativo za to mora jo pre-
vzeti osnovne šole skupno z druž-
beno političnimi in delovnimi or-
ganizacijami na terenu. 

Šole se že pridno pr ipravl ja jo 
na razredne in centralne prire-
ditve. Ponekod bodo med razredi 
tekmovali za naj lepšo jelko. Otro-
ci pa zbirajo tudi sredstva za ča-
janke. 

Delovne in družbeno politične 
organizacije bodo tudi letos pri-
spevale ndkaj sredstev za kolek-
tivna darila, vendar je že sedaj 
možno ugotoviti, da Dedek Mraz 
letos ne bo preveč radodaren. 

pr imer javi s predzadnj im fluoro-
gra f i r an jem v naši občini, pome-
ni zgornj i podatek prece jšn je 
zmanjšan je primerov odprte tu-
berkuloze, s a j je bilo t akra t okoli 

Dr. Franjo Radšel z rentgenom 
pregleduje pacienta v Zdravstve-

nem domu Lenart. 

100 omenjenih primerov. Seda j 
je v naši občini skupno v eviden-
ci okoli 221 aktivnih TBC bolni-
kov. Med temi bolniki jih je naj-
več starih nad 35 let, prevladu-
jejo pa kmečki l jud je in to pred-
vsem gospodinje. 

Dispanzer v Lenartu mora po-
šiljati paciente na sl ikanje v Ma-
ribor. Ce bi to delo hoteli oprav-
ljati v Lenartu, kar bi bilo po-
trebno, potem bi tu potrebovali 
f luorograf, tu pa nastane vpra-
šanje, k j e dobiti za to potrebna 
sredstva. 

Dr. Radšel n a m je s posebnim 
poudarkom še povedal, da se v 
naši občini troši za zat i ranje TBC 
veliko zdravil in upa, da se bo to 
vedno bolj obrestovalo z zmanj-
šan jem števila obolelih. Družba 
danes troši za zat i ranje obravna-
vane bolezni veliko sredstev. 
Dnevna oskrba v zdravilišču je 
brez zdravil 4 tisoč dinarjev, kar 
pa mesečno znaša 120 tisoč di-
nar jev. V bodoče bo potrebno še 
večjo skrb posvetiti preventivi, 
zato pa so potrebni še dodatni 
kadri in sredstva. 

Ob času našega obiska v proti-
tuberkuloznem dispanzerju v Le-
nartu, je čakalo na rentgenski 
pregled precej l judi. Na j n a m 
oprosti jo, če so morali zaradi nas 
čakati malo delj. 

Navzoči so na seji tudi pouda-
rili, da ni priporočljivo, da bi ne-
katere delovne organizacije obda-
rile otroke članov kolektiva, ker 
pride tako do precejšnj ih razlik 
med otroki. 

Letos Dedek Mraz ne bo hodil 
iz k r a j a v k ra j na območju cele 
občine. Njegov pohod pa si bodo 
organizirali prebivalci po posa-
meznih krajevnih središčih. 

Na seji so nadal je predlagali, 
da na j bodo obdaritve otrok tudi 
v družinskih krogih. Delovne or-
ganizacije pa bi morale za novo-
letno jelko prispevati več sred-
stev. Pretirane pa so tudi razlike 
med obdaritvami otrok v indu-
str i jskih središčih in na pode-
želju. 

NOVE CENE ZA VODO 
Na predzadnjem zasedanju občinske skupščine so odborniki dali 

Komunalnemu pod je t ju Lenart soglasje k povišanju cen za vodo. 
Cena vode je sedaj v Lenartu naslednja: 

Potrošniki s tara cena nova cena 

široka pot rošnja 
kmeti js tvo 
ustanove 
gostinsko, trgovina in pekarna 
industr i ja in gradbeništvo 

70 din 
85 din 

110 din 
125 din 
140 din 

80 din 
100 din 
130 din 
145 din 
165 din 

V povprečju se koristnikom lenarškega vodovoda cene povišajo 
za 16,9'odstotka, zaradi podražitve električne energije. 

ZA PRAZNIKE OBIŠČITE LOKALE 

G O S T I N S K E G A P O D J E T J A LENART, 

ki vam želi SREČNO NOVO LETO 1966! 

Smesnice 
Micka vpraša Treziko: »Ti. 

k a j misliš, kakšni ženski 
plašči bodo letos moderni P« 
Trezika ji odgovori: Verje t -
no bodo spet dveh vrst, eni, 
ki ti ne bodo ugajali in drugi, 
ki si jih ne boš mogla pri-
voščiti«. 

V šoli vpraša učitelj Janka: 
»Kdaj je bila 6. sovražni-
kova ofenziva?« On mu pove 
točen datum. Med tem časom 
učitelj opazi Tončka, kako 
gleda skozi okno in še vpra-
ša njega: Tonček, povej mi. 
k d a j j e bila 7. ofenziva?« 
Tonček malo pomisli in mu na 
kra tko odgovori: »Takoj po 
šesti.« 

UBOJ V TRNOVSKI VASI 
Zvečer 13. novembra je bil v 

Trnovski vasi izvršen uboj. Žrtev 
gostilniškega pretepa je bil 25 
letni delavec Stipe Jankovič, ki 
je bil zaposlen pri delih za regu-
lacijo Pesnice. Z ostalimi delavci 
je stanoval v barakah v Trnovski 
vasi. Dne 13. novembra zvečer pa 
je z bra tom Martinom in s še 
dvema delavcema sedel v trnov-
ski gostilni, ki je last Katarine 
Vurcer. Malo po 20. uri je Janko-
vičeva družba \'stala izza mize in 
se odpravila domov. Niso prišli 
še daleč čez gostilniški prag, ko 
so za hišnim vogalom v temi trči-
li v bojevite Trnovčane. Domači-
ni so Janikoviča in njegovo druž-
bo napadli s koli. V pretepaškem 
metežu so napadalci neka jkra t 
ustrelili s pištolo v zrak. Stipe 
Jankovič pa se je pod silovitimi 
udarci s koli zgrudil na tla. Lažje 
rane so pustili udarci tudi nje-
govemu bratu. Tako hitro, kakor 

je do pretepa prišlo, ga je bilo 
tudi konec. Na tleh pa je v glo-
boki nezavesti obležal Stipe Jan-
kovič. Ranjenega so odpeljali v 
p tu j sko bolnišnico. Navzlic skrb-
ni zdravniški pomoči je Jankovič 
v bolnišnici umrl. 

ZIMA 
Jesenski dnevi so za nami, 
Že zima nas z mrazom drami. 
Listje z drevja je odpadlo, 
da drevje golo je ostalo. 
V gaju so ptički obmolknili, 
ker so se v južne kraje odselili. 
Zdaj kmet z veseljem roke si 

omane, 
ko zimski čas mu žulje sname. 
Kmalu novo leto se začenja, 
morda nam sreče več prinaša? 
Ko pomlad bo prišla v deželo, 
kmetje spet na delo bomo šli 

veselo. 
Trezika Novak Dolge njive 

SVOJIM ČLANOM IN OSTA-
LIM OBČANOM 
ŽELI SREČNO NOVO LETO 

KO SZDL VOLIČINA 

Mnogo sreče in zadovoljstva 
želi vsem občanom v novem 
letu 

ALFRED NAJMAN 
klepar, Zamarkova 3, 
pr i Lenartu. 

SREČNO NOVO LETO ŽELI 
VSEM SVOJIM ODJEMAL 
CEM IN OSTALIM OBČA-

NOM 
ERNEST POLANEC, PEČAR 
IN LONČAR IZ LENARTA 

AGROKOMBINAT. KZ LENART 

želi članom kolektiva in ostalim občanom 

SREČNO NOVO LETO 1966 


